
RM.0052-9/07
Protokół Nr XII/07

z obrad XII sesji Rady Miejskiej w Koronowie
odbytej w dniu 26 września 2007 roku

w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim
w Koronowie przy ul. Farnej 24

Sesję otworzył i przewodniczył jej obradom Grzegorz Myk Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Koronowie.

Zgodnie z § 36 Statutu Gminy Koronowo Przewodniczący Rady Grzegorz Myk na 
podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność obrad XII sesji Rady 
Miejskiej w Koronowie.
W sesji udział wzięło 18 radnych na ogólny stan 21 radnych.
Nieobecni  radni  usprawiedliwieni:  Ewa  Semrau,  Olech  Raddatz,  Sławomir 
Marszelski.

Protokolant sesji Adela Rojek.

W sesji udział wzięli również:

1. Pan Stanisław Gliszczyński  - Burmistrz Koronowa. 
2. Pani Aleksandra Szyszka  - Skarbnik Gminy.
3. Pani Grażyna Chyła-Konecka - Sekretarz Gminy.
4. Pani Maria Musiał  - Kierownik Wydziału IPR UM.
5. Pani Barbara Piłat  - Kierownik Wydz. RGG UM.
6. Pan Ryszard Chrzanowski  - Dyrektor ZGKiM w Koronowie.
7. Pan Dariusz Grabas  - Radca prawny UM.
8. Pani Irena Frąszczak  - MRiRW Centrala KRUS Warszawa.
9. Pani Joanna Krzyżanowska  - O/R KRUS Bydgoszcz.
10.Pan Sławomir Pietrzak        -     ANR Warszawa.
11.Pan Stanisław Nowakowski      -     O/R ANR Toruń.
12.Pan Michał Grabionka      -     ARR Bydgoszcz.
13.Pani Katarzyna Obraniak-Chyż      -     ARiMR Warszawa.
14.Pani Beata Nawrocka      -    O/T ARiMR Toruń.
15.Pan Damian Sienkiewicz      -    O/T ARiMR Toruń.
16.Pan Waldemar Sochacki      -    ARR Warszawa.
17.Pan Piotr Kowal      -    ARR OT w Bydgoszczy.
18.Pan Marek Musiał      -    BS Koronowo.
19.Pan Jerzy Kaźmierczak      -    KP Izba Rolnicza.
20.Pan Marian Zubik      -    ZZR Samoobrona.



Porządek obrad XII sesji, przesłany radnym wraz z materiałami na sesję:

1. Otwarcie obrad XII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad XII sesji. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XI nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w 

Koronowie. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 

sesjami Rady. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie o złożonych 

interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
7. Składanie interpelacji. 
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
9. Wręczenie dyplomów: Wojewody Kujawsko - Pomorskiego za wzorowe 

prowadzenie gospodarstwa rolnego i Burmistrza Koronowa za naj-
piękniejszy ogród w Gminie Koronowo. 
10. Debata rolna: 
10. 1. Informacja Burmistrza Koronowa o aktualnej sytuacji w rolnictwie. 
10. 2. Dyskusja. 
10. 3. Informacja Kujawsko - Pomorskiego Oddziału Regionalnego Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa na temat finansowaniu wsi i 
rolnictwa w nowym okresie programowania PROW na lata 2007 – 
2013. 

10. 4. Dyskusja. 
10. 5. Informacja z prac Zarządu Kujawsko - Pomorskiej Izby Rolniczej. 
10. 6. Dyskusja. 
10. 7. Informacja Banku Spółdzielczego w Koronowie: 

a) wpłaty poprzez bankomat jako ułatwienie obsługi rachunku bankowe
go, 
b) ubezpieczenie branżowe realizowane za pośrednictwem Banku 
Spółdzielczego w Koronowie. 
c) możliwości pozyskiwania dotacji z funduszy unijnych w latach 2007-
2013.

10. 8. Dyskusja. 
11. Informacja z wykonywania budżetu gminy z I - sze półrocze 2007 r.
12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr IV/29/07 

 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 
 2007 rok. 

13. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
14. Zamknięcie obrad XII sesji. 

2



Ad. 1. Otwarcie obrad XII sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Obrady XII  sesji  Rady Miejskiej  w Koronowie  otworzył  Przewodniczący  Rady 
Grzegorz Myk. 
Przewodniczący Rady powitał wszystkich przybyłych na obrady XII sesji Rady 
Miejskiej w Koronowie.

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad XII sesji.

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk  stwierdził 
prawomocność obrad XII sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 

W sesji udział wzięło 18 radnych na ogólny stan 21 radnych.
Nieobecni  radni  usprawiedliwieni:  Ewa  Semrau,  Olech  Raddatz,  Sławomir 
Marszelski.
Listę obecności radnych dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad. 3. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad XII sesji.

Przewodniczący  Rady  Grzegorz  Myk  –  Czy  ktoś  ma  propozycję  zmian 
porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Radny Tomasz Gordon  - Chciałbym wprowadzić do porządku obrad dzisiej-
szej sesji jako punkt 12 a. – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zabezpie-
czenia środków budżetowych na inwestycję pn. „Budowa remizy strażackiej w 
Koronowie”.
Wniosek przeszedł jednogłośnie 18 głosami „za”.

Radny Tomasz Gordon – Wnoszę o wprowadzenie dodatkowego punktu jako 
12 b. - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zabezpieczenia środków budże-
towych na inwestycję pn. „Budowa sieci wodociągowo – kanalizacyjnej w Samo-
ciążku – projekt”.
Wniosek przeszedł jednogłośnie 18 głosami „za”.

Radny Tomasz Gordon – Wnoszę o wprowadzenie dodatkowego punktu jako 
12 c. - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zabezpieczenia środków budże-
towych na inwestycję pn. „Przebudowa nawierzchni ulic z poprawą stanu gospo-
darki wodno – ściekowej w starej części miasta Koronowa – projekt”.
Wniosek przeszedł jednogłośnie 18 głosami „za”.

Radny Tomasz Gordon – Wnoszę o wprowadzenie dodatkowego punktu jako 
12 d. - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zabezpieczenia środków budże-
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towych na inwestycję pn. „Budowa drogi na odcinku od ul. Dworcowej do ul. 
Witosa z zagospodarowaniem terenu przyległego – projekt”
Wniosek przeszedł jednogłośnie 18 głosami „za”.

Radny Tomasz Gordon – Wnoszę o wprowadzenie dodatkowego punktu jako 
12 e. - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zabezpieczenia środków budże-
towych na inwestycję pn. „Budowa ścieżki pieszo – rowerowej i chodnika Trysz-
czyn – Wtelno – projekt”.
Wniosek przeszedł jednogłośnie 18 głosami „za”.

Radny Tomasz Gordon – Wnoszę o wprowadzenie dodatkowego punktu jako 
12 g. - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowe-
go na realizację zadania pn.: Hala sportowo-widowiskowa w Koronowie. 
Wniosek przeszedł jednogłośnie 18 głosami „za”.

Radna Danuta Czarnotta –  Wnioskuję o wprowadzenie do porządku obrad 
dzisiejszej sesji dodatkowego punktu jako 12 f. - rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu przy ul. Witosa w Koronowie.
Wniosek przeszedł jednogłośnie 18 głosami „za”.

Radny Tomasz Poraziński – W imieniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Tu-
rystyki wnoszę o wprowadzenie dodatkowego punktu oznaczonego numerem 12 
h. - rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia umowy z Fundacją Roz-
woju Dzieci im. Jana Amosa Komeńskiego dotyczącej upowszechnienia edukacji 
przedszkolnej. 
Wniosek przeszedł jednogłośnie 18 głosami „za”.

Więcej zmian nie wprowadzono.

Po zmianach Przewodniczący Rady Grzegorz Myk odczytał porządek obrad XII 
sesji Rady.

Ad.  4.  Przyjęcie  protokołu  z  obrad  XI  nadzwyczajnej  sesji  Rady 
Miejskiej w Koronowie.

Radni 17 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” w głosowaniu przez 
podniesienie ręki przyjęli protokół z obrad XI nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 
w Koronowie.

Ad.  5.  Sprawozdanie  Burmistrza  Koronowa z działalności  w okresie 
między sesjami Rady.
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Sprawozdanie  z  działalności  Burmistrza  Koronowa w okresie  między  sesjami 
Rady przedstawił Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński.

Sprawozdanie na piśmie dołączono do niniejszego protokołu.

Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie o 
złożonych interpelacjach i udzielonych na nie odpowiedziach.

Informację  o  złożonych  interpelacjach  i  udzielonych  na  nie  odpowiedziach 
przedstawił Przewodniczący Rady Grzegorz Myk.

Informację na piśmie dołączono do protokołu z obrad sesji.

Ad. 7. Składanie interpelacji.

Radny Tomasz Gordon

„W imieniu mieszkańców wsi Tryszczyn, a w szczególności zamieszkałych przy 
ul. Długiej (droga powiatowa 1524C) osiedle domów jednorodzinnych pytam, 
kiedy zostanie zamontowany próg zwalniający?” 

Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje.

Radny Maciej Makowski 

Zapytanie 

„Mieszkańcy ulicy Aleje Jana Pawła II i do niej przyległe pytają, kiedy mogą 
liczyć na oświetlenie tych dróg. Ustawienie lamp oświetleniowych z pewnością 
poprawi bezpieczeństwo.
Odpowiedzi proszę udzielić na piśmie w ustawowym terminie.”

Wnioski:

1. W związku z tragicznym wypadkiem, jaki miał miejsce w Nowym Dworze 
(gmina Dąbrowa Chełmińska), którego skutkiem była śmierć 10-letniego 
chłopca  wnoszę  o  dokonanie  kontroli  w  naszej  Gminie  wszystkich 
urządzeń  na  placach  zabaw  i  boiskach  pod  kątem  bezpieczeństwa 
korzystających z nich dzieci i młodzieży.

2. Wnoszę  o  naprawienie  i  pomalowanie  betonowych  barier 
zabezpieczających, ustawionych przy ul. Tucholskiej w Koronowie.
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Ad. 9. Wręczanie dyplomów Wojewody Kujawsko – Pomorskiego za 
wzorowe prowadzenie gospodarstwa rolnego i Burmistrza Koronowa 
za najpiękniejszy ogród w Gminie Koronowo. 

Dyplom Wojewody Kujawsko – Pomorskiego za wzorowe prowadzenie gospo-
darstwa rolnego otrzymał Pan Waldemar Małaczyński. Dyplom wręczyła radna 
Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego P. Regina Ostrowska. 

Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński wręczył Państwu Halinie i Ryszardo-
wi Kamińskim z Gościeradza dyplom za zajęcie I miejsca w VIII edycji konkursu 
„Za najpiękniejszy ogród w Gminie Koronowo”.

Obrady sesji opuścili radni: Maciej Makowski i Tomasz Poraziński.
Obecnych 16 radnych.

Ad. 10. Debata rolna: 

Ad. 10. 1. Informacja Burmistrza Koronowa o aktualnej sytuacji w rol-
nictwie.

Informację o aktualnej  sytuacji  w rolnictwie w Gminie Koronowo przedstawił 
Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński.

Informację na piśmie dołączono do niniejszego protokołu.
 
Ad. 10. 2. Dyskusja.

P. Marian Zubik ZZR Samoobrona – „Pan Burmistrz w krótki sposób scha-
rakteryzował sytuację gospodarczą Gminy. Moim zdaniem zabrakło tutaj rzeczy 
najistotniejszej, jaka na dzień dzisiejszy jest to jest strona finansowa rolników. 
Nie padły tutaj żadne stwierdzenia jak wygląda na dzień dzisiejszy strona mate-
rialna gospodarstw, płynność finansowa i w tym kierunku związane sprawy. To 
jest odnośnie tego, co tutaj było wystąpieniem Pana Burmistrza. Natomiast mu-
simy powiedzieć, że dzisiaj na tej sali zebraliśmy się po to żeby wysnuć jakieś 
wnioski z obecnej sytuacji rolnej na terenie Gminy. Zadziwia mnie fakt, że nie 
ma tutaj na dzień dzisiejszy zaproszonych rolników. Na taką debatę sala powin-
na być pełna. Tym bardziej, że mamy z górnej półki wszystkich przedstawicieli 
województwa kujawsko – pomorskiego w zakresie rolnictwa. Proszę Państwa tu-
taj można by było sprawę podzielić na kwestie, które dotyczą gminy, ale rów-
nież, które dotyczą województwa i państwa. Dzisiaj tutaj chciałbym się zająć 
uchwałami, które na dzień dzisiejszy dotyczą Gminy. Myśmy w poprzedniej ka-
dencji Rady złożyli wnioski jako Związek Zawodowy Rolników. Złożyliśmy wnio-
ski, które mogłyby być rozwiązane na terenie gminy. Do dzisiejszego dnia wiele 
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z nich nie doczekało się żadnej interpretacji. Chodzi mi tutaj głównie o sprawy 
w zakresie monitoringu pogody, chodzi przy opryskach chemizacyjnych. Chodzi 
mi również o ilość zakładów przetwórczych, które na terenie Gminy się znajdują 
i jak one działają w obecnej sytuacji i rzeczą zasadniczą, która tutaj moim zda-
niem dotyczy gminy, powiatu, województwa i  kraju to, że nie ma dzisiaj na te-
renie gminy prawdziwej gospodarki rynkowej. Rynek, które był do tej pory rolny 
został,  że  tak  powiem w delikatny  sposób zmarginalizowany.  Proszę  zwrócić 
uwagę, rolnicy dzisiaj sprzedają zboże głównie w Elewatorze, tam mamy, że tak 
powiem dyktat  cenowy.  Dzisiaj  rolnicy  sprzedają świnie pośrednikom. Proszę 
Państwa tu mamy również dyktat cenowy. Nie ma tu żadnego mechanizmu go-
spodarki rynkowej i moim zdaniem sprowadzanie się dzisiaj do gospodarki, mó-
wiąc o sprawie rynkowej nie mając rynku jest swego rodzaju hipokryzją, Proszę 
Państwa. Nie można mówić o gospodarce rynkowej nie mając solidnego rynku. 
Natomiast o ile te sprawy nie zostaną w najbliższym czasie na wszystkich szcze-
blach władzy załatwione to sytuacja rolnictwa będzie się w dalszym ciągu po-
garszała.  Tutaj  należy  pozytywnie  ocenić  funkcjonowanie  na  terenie  gminy 
gminnej spółdzielni. To jest jedyna instytucja, która można powiedzieć gminne 
spółdzielnie, które na dzień dzisiejszy funkcjonują, ale jest spółdzielczość, która 
jest zrzeszona w grupy producenckie mamy przykre doświadczenia z tego funk-
cjonowania spółdzielczości.  Pamiętacie  Państwo, w jaki  sposób rolnicy  zostali 
szybko wypchnięci ze spółdzielczości na terenie gminy. Natomiast dzisiaj propo-
nuje się grupy producenckie. Otóż proszę Państwa grupy producenckie owszem, 
ale to musi w naszym przypadku dojrzeć a jadąc przez Europę to wcale nie jest 
tak jak to się u nas w Polsce mówi, że Europa słynie ze spółdzielczości. To nie-
prawda. Funkcjonują głównie mechanizmy giełdowe natomiast rolnicy sprowa-
dzają się do zbiorowej sprzedaży. U nas to jest  już zapoczątkowane. Jest w 
Buszkowie taka grupa producencka zbiorowej sprzedaży, jest jeszcze w wielu in-
nych miejscach. Chciałbym powiedzieć również tutaj na tej sali do Państwa Rad-
nych, że zaczyna na wsi występować bardzo niepokojący problem. Otóż wielu 
rolników  na  dzień  dzisiejszy  z  uwagi  na  nieludzkie  ceny  płodów rolnych,  a 
zwłaszcza trzody chlewnej w ostatnim czasie, wyhamowuje lub całkowicie wy-
gasza produkcję trzody chlewnej, ograniczać się zaczyna do ekstensywnej go-
spodarki rolnej i wyjeżdża na zachód do pracy w gospodarstwach u farmerów w 
Irlandii, Niemiec itd. Ten problem już zaczyna występować a zatem trzeba wy-
raźnie, co sygnalizuję Państwu, zaczyna następować emigracja zawodowa rolni-
ków.  O ile  ten  problem nie  zostanie  powstrzymany te  sprawy,  o  których  ja 
wspomniałem wcześniej nie zostaną uregulowane będziemy mieli niebawem to, 
że będzie leżała w Polsce ziemia odłogiem a my będziemy kupować płody rolne 
od innych krajów, które wyprodukowali nasi rolnicy.” 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Dziękujemy bardzo. Panie Przewod-
niczący chciałbym tylko wyjaśnić, że nie będziemy jeździć autobusami i wycią-
gać rolników z domów, sesje są otwarte wszyscy dostali zawiadomienia, sołtysi 
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wywieszają zawiadomienia w odpowiednich miejscach gdzie jest tablica ogło-
szeń, myślę, że kto chciał mógł dotrzeć spokojnie, gdyby było takie zapotrzebo-
wanie to może i nawet autobusy by pojechały, ale widocznie nie ma takiego za-
potrzebowania w związku z tym jest tak a nie inaczej. Czy w ramach dyskusji 
nad tym, co przedstawił Pan Burmistrz chciałby zabrać głos?” 
 
Ad. 10. 3. Informacja Kujawsko - Pomorskiego Oddziału Regionalnego 
Agencji Restrukturyzacji  i  Modernizacji Rolnictwa na temat finanso-
waniu wsi i rolnictwa w nowym okresie programowania PROW na lata 
2007 – 2013.

Pani Katarzyna Obraniak – Chyż Zastępca Prezesa Agencji Restruktu-
ryzacji  i  Modernizacji Rolnictwa – „Bardzo dziękuję za zaproszenie Panu 
Przewodniczącemu  i  wszystkim  Państwu.  Pozwolicie  Państwo,  że  troszeczkę 
wstępu. Bardzo nas cieszy, że możemy przyjeżdżać z Warszawy na takie spotka-
nia. Na pewno Państwo pamiętacie, że ARiMR od zawsze jeździła do Państwa 
nie trzeba było do nas przyjeżdżać. Przypominam spotkania w ramach płatności 
bezpośrednich w każdej wsi sołeckiej. Natomiast mamy teraz państwu przedsta-
wić Plan Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013. Nie ukrywam, że dla 
mnie dzisiejszy pobyt to też bardzo ciekawa kolejna lekcja tego, co dzieje się w 
poszczególnych województwach, w poszczególnych gminach. Natomiast myślę, 
że jeżeli chodzi o szczegółowe pytania, bo na pewno Państwa interesuje szcze-
gólnie Państwa województwo, Państwa teren Pani Dyrektor Oddziału Regional-
nego Pani Beata Nawrocka po zaprezentowaniu prezentacji przez pracowników 
Oddziału Regionalnego udzieli Państwu wszystkich takich informacji. Myślę, że 
ważne jest tutaj podkreślenie, że Oddział Regionalny pod przewodnictwem Pani 
Nawrockiej jest najlepszym oddziałem regionalnym w Polsce ARiMR, tak, że tu 
należą się bardzo duże słowa uznania Pani Dyrektor i pracownikom. Mam na-
dzieję,  że w innych  województwach będzie  równie  dobrze,  chociaż  przepaść 
jest. Jeżeli chodzi o informację poza tym, bo Państwo zobaczycie rozumiem ja-
kie programy pomocowe proponujemy, jakie są kryteria dostępu. Mogę Państwu 
teraz już powiedzieć, że planujemy jeszcze w miesiącu październiku Minister-
stwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi planuje nabór dodatkowy do rent strukturalnych 
bo pamiętacie Państwo, że niedawno nabór na renty strukturalne był, cieszył się 
olbrzymim zainteresowaniem, było przyjętych ponad 8 700 wniosków, będzie 
dodatkowy nabór na renty strukturalne i planujemy uruchomić działania cieszą-
ce się największą popularnością „Młody Rolnik” i „modernizacje” jeszcze w mie-
siącu październiku.” 

Informację na temat finansowania wsi i rolnictwa w nowym okresie programo-
wania PROW na lata 2007 – 2013 przedstawił P. Dariusz Sienkiewicz z Kujawsko 
-  Pomorskiego Oddziału  Regionalnego Agencji  Restrukturyzacji  i  Modernizacji 
Rolnictwa w Toruniu.
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Informację na piśmie dołączono do niniejszego protokołu.
  
Ad. 10. 4. Dyskusja.

Pan Jerzy Kaźmierczak – Czy będą jakieś ograniczenia w dofinansowaniach? 

Pan Damian Sienkiewicz Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rol-
nictwa w Toruniu – „Dotyczy to na razie dwóch działań. Te ograniczenia doty-
czą na razie dwóch działań. W projektach rozporządzeń dotyczących działania 
„Modernizacja  gospodarstw  rolnych”.  W  projekcie  zapisano,  że  osoby,  które 
otrzymały wcześniej dofinansowanie w ramach Sektorowego Programu Opera-
cyjnego w ramach działania „Inwestycje w gospodarstwach rolnych” będą nieja-
ko odsłonięte od tego, żeby w pierwszej kolejności korzystać z modernizacji. Je-
żeli ktoś otrzymał dofinansowanie w wysokości powyżej 200 tys. zł w ramach 
poprzedniego programu. Wniosek na modernizację będzie mógł złożyć dopiero 
w drugim roku od momentu złożenia wniosku o płatność końcową, jeżeli dofi-
nansowanie było pomiędzy 100 zł – 200 tyś zł po roku od złożenia wniosku o 
płatność końcową w ramach poprzedniego programu jeżeli dofinansowanie na-
tomiast nie przekroczyło 100 tys zł nie będzie przeszkód, żeby korzystać od razu 
jak tylko uruchomimy nabór na działanie „Modernizacja”, żeby od razu korzystać 
z tego działania i składać wniosek. Drugim działaniem, w którym zakłada się, że 
taki  okres  karencji  będzie  zastosowany to  jest  zwiększanie wartości  dodanej 
podstawowej produkcji rolnej i leśnej, czyli to działanie dotyczące przetwórstwa 
produktów rolnych i tworzenia ryków hurtowych.” 

Radny Czesław Januszewski – „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 
Burmistrzu. Mam pytanie dotyczące realizacji wniosków na modernizacje gospo-
darstw. Czy realizacja wniosków będzie odnośnie tutaj sytuacji,  o której  Pan 
wspomniał według kolejności wniosków czy w drodze losowań? Drugie pytanie 
Czy są już przygotowane druki wniosków?”

Pan Damian Sienkiewicz – „Może zacznę od drugiego. Nie jeszcze nie ma, 
trzeba jeszcze niestety na to trochę poczekać. Musi być zatwierdzone po pierw-
sze rozporządzenie, bo jak wspominałem jest tylko projekt po drugie musi być 
kolejne rozporządzenie gdzie już będzie wzór wniosku, gdzie będzie instrukcja, 
gdzie będzie wykaz załączników i tego na razie jeszcze nie ma. Natomiast, jeżeli 
chodzi o to czy będzie kolejność czy będzie losowanie, to losowanie, które było 
w maju tych wniosków przyjętych w dogrywce w dniu 16 kwietnia to była w za-
sadzie sprawa taka incydentalna. Nie było innego sposobu, żeby jakoś tą kolej-
ność  rozpatrywania  wyłonić.  Natomiast  wszędzie  we  wszystkich  programach 
przy każdym działaniu zawsze będzie zapis, że wnioski są rozpatrywane wg ko-
lejności złożenia. I tak będzie teraz.” 
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Radny Tomasz Gordon – „Jedną z tych działalności jest pomoc w sytuacjach 
kryzysowych. To pytanie byłoby dwuczłonowe, bo chodzi o to, że wiemy, że co-
raz więcej zdarza się takich sytuacji kryzysowych polegających na nagłych zda-
rzeniach typu burze, potężne gradobicie, co miało miejsce np. w gminie Korono-
wo. I drugie pytanie, że większy obszar obejmuje jak tegoroczna wiosna kiedy 
prawie całe terytorium Polski nawiedziły mrozy czy przymrozki, które spowodo-
wały to,  że uległo przemarznięciu część rzepaku w zdecydowanej większości 
sady i teraz czy gmina jako beneficjent może wystąpić o pomoc czy to poszcze-
gólni producenci muszą występować?”

Pan Damian Sienkiewicz – „Tak chciałbym trochę wyjaśnić.  Bo to,  ze był 
przymrozek w skali całego kraju i w związku z tym jest potrzebna pomoc, bo 
akurat nikt nie kwestionuje, że jest potrzebna natomiast to nie będzie pomoc w 
ramach tych działań, o których ja tutaj wspominałem. To zupełnie z innej szu-
fladki z innego działu ta pomoc powinna iść i ten podmiot, do którego należy się 
zgłaszać czy to będzie wojewoda czy to będzie jeszcze wyżej sam określi, na ja-
kiej zasadzie ma to się odbywać natomiast to, co ja tutaj wspominałem przy 
jednym działaniu odtwarzanie potencjału zniszczonego przez katastrofę dotyczy-
ło to wyłącznie lasów bez względu na ich formę własności czy to będą państwo-
we czy to będą prywatne, ale dotyczyło wyłącznie lasów. To działanie zostało 
wprowadzone w poprzednim programie i wówczas dotyczyło głównie Puszczy Pi-
skiej, w której parę lat temu wichura położyła znaczny kawał tej Puszczy. W 
obecnym programie  ono  będzie  miało  szerszy  zasięg.  Wprowadzane tam są 
również instrumenty, które mają zapobiegać katastrofom, ale będzie to dotyczyć 
wyłącznie lasów. Wniosek do instytucji wdrażającej będzie składać Nadleśnictwo 
na terenie którego znajduje się ten zniszczony las.”

Pan Marian Zubik -  „O ile rolnicy skorzystają z tych funduszy pomostowych w 
zakresie intensyfikacji produkcji czy w przypadku kiedy dzisiaj mamy do czynie-
nia w Europie i w świecie z rynkiem spekulacyjnym. Pewna gałąź produkcji sta-
nie się nieopłacalna w przypadku wygaszenia produkcji  lub zminimalizowania 
czy rolnik nie będzie zobowiązany do nie będą w stosunku do niego jakieś sank-
cje finansowe, że nie kontynuuje produkcji, pomimo, że iż korzystał ze środków 
pomostowych. To jest jedno pytanie. 
Drugie pytanie proszę Pana w całej Europie w giełdach rolnych udział ma pań-
stwo czy w nasze Ministerstwo Rolnictwa przewiduje udział w rynkach hurto-
wych i giełdach na terenie Polski. Powiem na przykładzie Belgii. Belgia jest ma-
łym państwem 5 milionowym a ma np. pięć giełd owocowo – warzywnych nato-
miast my jesteśmy o wiele większym państwem i nie mamy żadnej giełdy owo-
cowo – warzywnej, nie mówiąc już o giełdzie mięsa, zboża, itd. Więc tutaj ja od 
Pana chciałbym się dowiedzieć czy państwo, rząd Polski, Ministerstwo Rolnictwa 
wystąpi z jakąś inicjatywą w tym względzie. Korzystając ze środków Unijnych.”
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Pan Damian Sienkiewicz – „Jeżeli chodzi o pytanie pierwsze. Obojętnie czy 
korzystając w poprzednim programie z działania: „Inwestycje w gospodarstwach 
rolnych” czy korzystając z nowych środków na modernizację gospodarstw rol-
nych czy z jakiegokolwiek innego zawsze beneficjent podpisując umowę zobo-
wiązuje się do 5 letniego związania tego co zrealizował z celem projektu. Jeżeli 
we wniosku zawarł sobie, że moim celem projektu jest to czy tamto no to jest 
zobowiązany zgodnie z umową przez 5 lat realizować. Oczywiście może być tak, 
że kontrola do niego nie zawita. Raczej nie powinno być sytuacji takiej, że ktoś 
buduje sobie kurnik, czy chlewnię a po roku zamienia ją na hurtownię opon to 
wówczas w żaden sposób nie da się tego „naciągnąć” jako związanie projektu 
inwestycji z celem. 
Natomiast na temat zaangażowania naszego państwa w tworzenie giełd hurto-
wych, takich jak one funkcjonują na zachodzie. Nie jestem w stanie w tej chwili 
Panu odpowiedzieć, bo nie słyszałem o takich pomysłach.” 

Pan Marian Zubik – „Ja nie wiem czy Pan mnie dobrze zrozumiał, proszę Pana 
funkcjonują tam giełdy. Na dzień dzisiejszy mówi się o gospodarce rynkowej 
giełdy w Polsce na dzień dzisiejszy prawdę mówiąc nie ma żadnej. Pomijając po-
znańską, która udaje, że niby jest giełdą, ale prawdę mówiąc nie jest giełdą. 
Skoro mówimy o gospodarce rynkowej, Pan to też podkreślał wiele razy w swo-
ich wystąpieniach, proszę Pana musimy zacząć od rynku, o ile mówimy o gospo-
darce rynkowej musimy zacząć od rynku. Następną sprawią chyba całe na który 
nas rolników naciągnięto to miały być giełdy, rynki hurtowe, miały być to grupy 
producentów i  to miało funkcjonować natomiast dzisiaj  kładzie się nacisk na 
grupy producentów nawet ich zachęcając środkami. A co dalej. Czy w tych ukła-
dach pomysłodawca tego całego pomysłu miał na myśli widząc grupę nieszczę-
śników  czy  męczenników  wspólnie,  myślę  tutaj  np.  o  producentach  trzody 
chlewnej bo na drugi rok, najpóźniej za dwa lata będą w takiej samej sytuacji 
producenci zbóż. Wiadomo jak ustanie jak upadnie produkcja drobiu i wieprzo-
winy a będziemy się „ślimaczyć” z ustawą o biopaliwach, to będą, że tak po-
wiem producenci zbóż w niedługim czasie.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Tutaj chciałby coś powiedzieć Pan 
Waldemar Sochaczewski. Najlepiej by było, żeby wyjaśnić ten temat do końca.”

Pan Waldemar Sochaczewski Agencja Rynku Rolnego – „Już temat ryn-
ków jest,  ponieważ reprezentuję  ARR tak,  że  z  samej  nazwy rynki  rolne  to 
przedmiot naszej głównej działalności. Odpowiadając Panu Przewodniczącemu. 
Przede wszystkim rozdzielmy giełdę towarową od rynku hurtowego. To są dwa 
różne podmioty,  które się zajmują, czym innym. Obrotem towarowym giełda 
wiadomo nie ma wymiany bezpośredniej towarów. Tutaj rząd od kilku lat przyjął 
konkretny, Minister Rolnictwa program. Angażuje się kapitałowo w jedną i w 
drugą formację podmiotu szerzej oczywiście w rynki hurtowe pod warunkiem, 
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że inicjatywa samorządowa jest zabezpieczająca na określonym poziomie, jeśli 
chodzi o kapitałowo niekonieczne jest tu jakiś wiodący element natomiast infra-
strukturę rynku hurtowego. I kiedy popatrzymy na liczbę rynków hurtowych w 
Polsce, one grupują się wokół większych ośrodków miejskich Bronisze jest tego 
standardowym przykładem. To jest dokładnie przykład, że inicjatywa samorządu 
plus samorządu gospodarczego połączona z zaangażowaniem kapitałowym. My 
mieliśmy tam udziały ARiMR posiada udziały w rynku hurtowym Bronisze, także 
Minister Skarbu pokazuje, że nie jest to na zasadzie wolnego wypuszczenia tej 
własności organizacji tych instytucji dlatego nadal w strukturze i właścicielskiej 
Skarbu Państwa agend rządowych Ministra Rolnictwa istnieje cała sieć rynków 
hurtowych,  w  których  jesteśmy  kapitałowo  zaangażowani  i  organizacyjnie 
sprawni. Samorząd, ta infrastruktura to teren i samorząd ten rolniczy to przede 
wszystkim grupy producentów. I w kontekście togo, co było przedstawione, czyli 
chodzi o instrumentarium PROW 2007-2013 jest to, jesteśmy na spotkaniu sa-
morządu, jedyna z większych okazji, jeśli jest potrzeba rynku hurtowego w tere-
nie.  Tu życie  pokazuje bardzo wiele  doświadczeń.  Właściwy dobór lokalizacji 
miejskiej jest kluczowym, ale jeśli taka inicjatywa jest w rynku lokalnym, ona 
musi najpierw zrodzić się lokalnie, bo jest to rynek hurtowy lokalnie, natomiast 
możliwości wsparcia finansowego zapewne jest wiele. Zwłaszcza dla grup pro-
ducentów, którzy na tym rynku są głównymi uczestnikami.” 
 
Ad. 10. 5. Informacja z prac Zarządu Kujawsko - Pomorskiej Izby Rol-
niczej.

Informację z prac Zarządu Kujawsko - Pomorskiej Izby Rolniczej przedstawił Pan 
Jerzy Kaźmierczak – Przewodniczący Rady Powiatu Kujawsko - Pomorskiej Izby 
Rolniczej.
Informację na piśmie dołączono do niniejszego protokołu.

Ad. 10. 6. Dyskusja.

Pan Waldemar Sochaczewski – „W kwestii uzupełnienia tego instrumenta-
rium ARiMR z jakimś szczególnym uwzględnieniem samorządów, ponieważ jak 
popatrzymy na to co my możemy z ARR zaoferować, to kilka rzeczy jest cieka-
wych którymi chciałbym szczególnie samorząd Koronowa zainteresować. Z tych 
ogólnych rzeczy to, od lat jak Państwo wiecie bezpośrednie interwencje na ryn-
kach w tym na tych głównych strategicznych, jeśli chodzi o zboża. Nie przewidu-
jemy interwencji mimo pełnej gotowości i bardzo dobrze. Ceny rynkowe zbóż są 
bardzo dużo wyższe od cen interwencyjnych, więc by zakupów bezpośrednich w 
cenie interwencyjnej jest to 1,31 euro, więc gdzieś tam około 400 zł niecałych 
oczywiście jest to cena nieatrakcyjna tak, że nie przewidujemy pomimo pełnej 
gotowości na Państwa terenie z Elewatorem Koronowa tutaj utrzymujemy. Auto-
ryzowany Elewator w swojej gotowości do zakupów, nieprzesądzona jest sprawa 
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kukurydzy, ale też wydaje się po dzisiejszych cenach rynkowych, że tych zaku-
pów nie będzie pomimo naszej gotowości. Jak już jestem przy temacie Korono-
wo to mamy tutaj 30% udziałów nie jesteśmy większościowym udziałowcem 
tego Elewatora aczkolwiek chcielibyśmy być, oczywiście nie bezpośrednio a za 
pośrednictwem naszej spółki Elewar, który to posiada tutaj 30%. Sprawa nie 
jest zamknięta jest ciągle otwarta, bo toczymy rozmowy z głównym udziałow-
cem, którym jest Prowimir Olimpex S.A. Drugi rynek, który jest istotny to rynek 
mleka i na tym rynku mleka dzisiaj toczą się ważne rzeczy mianowicie przede 
wszystkim przyjęliśmy wnioski o rezerwę, ustalamy tzw. współczynnik przydziału 
do tych wniosków w skali  kraju jest ich dużo więcej  niż możliwości rezerwy. 
Przewidujemy stopień  akceptacji  ok.  ¼, ok.  25% w stosunku  do  złożonych 
wniosków. Taki przewidujemy współczynnik akceptacji w skali kraju. To jest dru-
ga  informacja,  tę  rezerwę  powinniśmy w październiku  rozpocząć  przydzielać 
producentom mleka.  Tzw.  dostawcom hurtowym w bezpośrednim przypadku 
bezpośrednich redukcji tutaj nie przewidujemy. Rozpoczęliśmy proces przyjmo-
wania wniosków o tzw. rekompensaty za pozbycie się prawa do produkcji mleka 
i wprowadzania na rynek mleka w zamian za rekompensatę. I tutaj zaintereso-
wanie w skali kraju również przerosło nasze oczekiwania, jest ono ok. 6 - krot-
nie większe niż możliwości w tym czasie. Dzisiaj i jutro wracam żeby popraco-
wać nad zwiększonym budżetem na rzecz wykupu tych rekompensat, żeby moż-
na było w sposób maksymalny wykupić w stosunku do tych wniosków, które zo-
stały nam złożone. To jest drugi temat. Szczegóły odnośnie województwa ku-
jawsko – pomorskiego tu jest mój dyrektor tak, że jest gotowy udzielić informa-
cji też, jeśli będą informacje to mam te dane. Jeśli chodzi o rynek mleka a więc 
rezerwa i rekompensaty idąc dalej na rynku produktów roślinnych jeszcze tytoń, 
zbóż paszowych. Tytoń kończymy wykłady. Przypominam, ze z produkcji tego 
roku w nowej reformie będziemy nowe płatności rozdzielać. Państwa wojewódz-
two jest dosyć dużym producentem tytoniu i skrobi ziemniaczanej, ziemniaka 
skrobiowego, dwa zakłady funkcjonują na terenie województwa. Należycie do 
czołówki krajowej przy Wielkopolsce czy Podlasiu tutaj udzielamy płatności za-
równo dla zakładu premie produkcyjne jak i plantatorów ziemniaka skrobiowe-
go. Jeśli chodzi o inne rynki to chciałem szczególnie zainteresować Państwa ta-
kimi parasocjalnymi mechanizmami, które mamy. Niestety w Polsce w odróżnie-
niu od innych krajów zwłaszcza starej piętnastki zainteresowanie jest umiarko-
wane. Należą do nich przede wszystkim możemy dopłacać przede wszystkim do 
sprzedaży masła na rzecz instytucji niedochodowych no profit lokalnych do kon-
sumpcji bezpośredniej. Tutaj czynimy wszystko, żeby jak najwięcej zachęcić ta-
kich organizacji niedochodowych z terenu, żeby mogły kupować masło a my do-
stawcy masła dopłacamy określone dopłaty. Rozwija się na szczęście, i tu jest 
szczególna rola samorządu tj. tzw. szklanka mleka dla dzieci w szkołach. Oprócz 
tych dotychczasowych form, a więc z tytułu odpłaty wspólnotowej od września 
tego roku rząd Polski wprowadził płatność do szklanki mleka niesmakowego dla 
szkół podstawowych tak, aby one nieodpłatnie były spożywane 0,25 l w ciągu 
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jednego dnia dla każdego ucznia. Zainteresowanie wzrasta mechanizmem, oka-
zuje się, że ceny rynkowe tego mleka wzrastają, są dosyć wysokie i niekoniecz-
nie dopłata pokrywa dzisiaj w 100%, czy równoważy tą cenę rynkową. Toczą się 
także rozmowy na temat zwiększenia budżetu, żeby jeszcze w tym roku pod-
nieść te ceny i tę dopłatę zwiększyć, żeby rzeczywiście nieodpłatnie mleko nie-
smakowe w szkołach podstawowych mogło być spożywane. Chciałem jeszcze 
jednym instrumentem zachęcić. On nie jest wstydliwy to jest nieodpłatna dys-
trybucja żywności, którą co roku już po raz trzeci z rzędu blisko 100 tys. ton roz-
dajemy w kraju nieodpłatnie. Beneficjentem są wszyscy ubodzy w kraju, którzy 
nie osiągają tego dochodu z tytułu ustawy o pomocy społecznej ok. 386 zł na 
miesiąc współorganizatorami czy bardzo kluczową rolę pełnią tu GOPS-y i MOP-
S-y. Cztery organizacje są uprawnione do dystrybucji, my dostarczamy tę żyw-
ność o PCK, Caritas Polska, PKPS i główne to są banki żywności. Jeśli samorząd 
Koronowa w tym obszarze jeszcze widzi możliwość, bardzo chętnie będziemy 
przetargować na przyszły rok rekordową ilość jeśli chodzi o produkty bo będzie 
ok. 9 produktów. Bardzo świeżych, zawsze produkowanych o najwyższej klasie 
jakości tutaj jesteśmy gotowi redystrybować te limity na samorząd. Zachęcam 
do zainteresowania. Pamiętam takie spotkania na Radzie Miejskiej w mojej miej-
scowości, z której ja pochodzę, gdzie na początku zainteresowanie było zerowe 
a porównywalna miejscowość, może większa 4 tys. rodzin korzysta już z tej po-
mocy i wszystkie gminy w powiecie. Tak że bardzo zachęcam do zainteresowa-
nia się tą pomocą, będziemy zachęcać te organizacje żeby korzystały. Jeśli cho-
dzi o chorobę Aujeszkyego  było poruszane, więc to nie jest to nasza sprawa 
jako Agencji natomiast porozumiałem się z kolegami z Departamentu Bezpie-
czeństwa Żywności Weterynarii. Głównym problemem jest to, że oczywiście po-
nieważ jesteśmy w pewnym sensie izolowanym krajem z uwagi na występowa-
nie tej choroby do obrotu żywcem wieprzowym stąd Polska przedłożyła projekt 
krajowy, znajduje się w Brukseli,  Komisja zadeklarowała w najbliższych tygo-
dniach zaakceptować ten projekt głównie to jest finansowanie oczywiści z bu-
dżetu krajowego. Pokrycia kosztów zwłaszcza kosztów inspekcji weterynaryjnej i 
dojazdu do pobrania krwi i badania i eliminacji sztuk zagrożonych ze stada po to 
żeby Polskę wprowadzić do grupy krajów mogących dokonywać obrotu żywcem. 
To jest jakby główna korzyść. Taki projekt został przedłożony przez rząd, mamy 
nadzieję, ze w najbliższych tygodniach zostanie zatwierdzony żeby od 2008 roku 
ruszył w kraju we wszystkich województwach. Bez wyłączeń województw. Cały 
kraj został przedłożony w projekcie do objęcia likwidacji tej choroby. Powielamy 
na przyszły rok te wszystkie działania, które mieliśmy w tym roku z rozszerzoną 
pomocą  żywnościową,  rozszerzonymi  płatnościami,  chodzi  o  materiał  siewny 
dużo w województwie kujawsko – pomorskim się go zużywa. Udzielamy płatno-
ści do zużytego materiału na przyszły rok także będziemy kontynuować. Prawie 
podwoimy stawki, jeśli chodzi o płatność, tak jest w projekcie rozporządzenia 
Rady Ministrów jeśli  chodzi  o  płatność do materiału siewnego istnieć będzie 
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możliwość wykupu kwot mlecznych w zamian za rekompensaty jak i możliwość 
przekierowania produkcji na inna branżę.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Czy ktoś ma pytania do informacji 
Kujawsko – Pomorskiej  Izby Rolniczej? 
Nie ma w związku z tym wracamy do Pana Prezesa.” 

Pan Marian Zubik – „Cieszę się bardzo, że Pan tak szczerze powiedział na tym 
spotkaniu zdaje się, że nie będzie interwencji na rynku zbóż, muszę Panu po-
wiedzieć, że zboże w Polsce nie mogło kosztować 650 zł tylko musiało koszto-
wać albo 400 zł albo 1000 zł po to żeby spekulanci się dobrze na tym wypaśli. 
Proszę Pana życzę Panu dobrego samopoczucia. Na dzień dzisiejszy z terenu na-
szej gminy też przyjeżdżają obce podmioty zagraniczne płacąc po 1000 zł za 
tonę pszenicy, przyjeżdżają tzw. łódkami wagi pod kołach i wywożą pszenicę. 
Według naszych szacunków naszego Związku jest już wywiezione ok. 8-10 mln 
zboża. Jak tak dalej pójdzie to nie wiem skąd Polska weźmie zboże i ile będzie 
kosztował chleb. To jest w gestii interwencji na rynku zbóż. Płacąc w ramach in-
terwencji 101,31 euro Panowie to już ta sprawa jest dawno przeszłością i Unia 
Europejska musi się opamiętać i nasze Ministerstwo również. O ile chodzi o cho-
robę Aujeszkyego, muszę Państwu powiedzieć, że byłem na wyjeździe studyj-
nym w UE i rozmawiałem, co z życzliwszymi, że tak powiem urzędnikami UE z 
zakresu weterynarii choroby Aujeszkyego. Mówiłem, że u nas problemu choroby 
Aujeszkyego nie ma, bo to jest choroba handlowa dotyczy tylko żywych zwierząt 
natomiast nie dotyczy półtusz i tutaj to jest tylko taka zasłona dymna, ale mó-
wię, że my jesteśmy w stanie się z tą chorobą uporać, bo na ona kosztować 
żeby się z nią uporać 270 mln zł w skali rocznej z Rzeczpospolitą Polską. Nato-
miast my jako rolnicy tracimy miesięcznie 150 mln zł na cenie świń w skali kraju 
na cenie świń, która powinna być przynajmniej na zero po kosztach produkcji a 
tej cenie, którą utrzymujemy, więc to jest żaden problem. Proszę Państwa tu wi-
dać wyraźnie, że tutaj się dąży do wyhamowania produkcji trzody chlewnej w 
Polsce i wymyślania, że tak powiem nam problemów. I to sygnalizuję Panu i 
Państwu tutaj obecnym, którzy mają kontakt z Ministerstwem Rolnictwa, że taki 
problem istnieje i go należy brać pod uwagę.” 

Pan Waldemar Sochaczewski – „Pretekst polemiki, bo może ona zostać spo-
kojnie przeniesiona na grunt akademicki odnośnie wolnego rynku, czy nie ale co 
prawda zakup po 1000 zł podmiotów skupowych z innych krajów to nic innego 
jak wolny rynek właśnie. To jest właśnie wolny rynek, każdy może przyjechać i 
kupić za ile chce każdy może nie sprzedać za 1000 zł, ale to jest właśnie wolny 
rynek. Kiedy popatrzymy na różnicę cen kiedy Polska była odizolowana od rynku 
wspólnotowego lat temu 4 czy 5 gdy popatrzymy na różnicę cen w wieprzowi-
nie, w  mleku surowym, przetworach mlecznych i zbożach to amplituda rozwa-
hania się cen pomiędzy żniwami a tzw. przednówkiem sięgała 100% - 150% ten 
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rok jest anomalią, kiedy wstąpiliśmy do UE ta amplituda się zmniejszyła, nasze 
ceny surowców dorównują, dzisiaj jesteśmy już tylko albo aż trzecim krajem po 
Francji i po Niemczech który ma najwyższe ceny mleka surowego w skupie. I to 
jest wolny rynek to wyrównywanie się cen na każdym poziomie, na poziomie 
producenta, hurtu czy detalu wyrównywanie się cen ma miejsce w wielu przy-
padkach w górę jeśli chodzi o ceny surowców rolnych ale to są skutki wolnego, 
wspólnego rynku. Bo co to oznacza, że cena skacze 100% w ciągu kilku tygodni 
na tym samym produkcie. To oznacza, że producent albo 100% zyskał ten, któ-
ry sprzedał wcześniej albo stracił a konsument ma albo 100% droższy produkt 
finalny albo tańszy i to, rozwahanie się cen było główną przyczyną nie realizacji 
dochodów, brak stabilności polskiego rynku. Dzisiaj, kiedy mówimy o rynku kil-
kanaście razy większym, jeśli chodzi o konsumenta, ale także o producenta mó-
wimy o znacznie łagodniejszych skutkach różnic cenowych, które są skutkiem 
wolnego rynku. I to wszyscy statystycznie w Polsce są w stanie wykazać.” 

Pan Marian Zubik – „Proszę Państwa, za sprawę bezpieczeństwa żywnościo-
wego Rzeczpospolitej Polskiej odpowiada rząd i ministerstwo rolnictwa. To jest 
pierwsza rzecz. Druga sprawa: My jako rolnicy polscy nie mamy możliwości na 
rynku UE kupić zboża, bo go tam w tej chwili nie ma na giełdach. Natomiast u 
nas giełdy nie ma a oni u nas zboże kupują, to jest filozofia.” 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Dziękuję, czy ktoś ma jeszcze ja-
kieś pytania? Jeśli nie to proszę Pana Prezesa.”  
 
Pan  Sławomir  Pietrzak  Prezes  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  – 
„Przede wszystkim chciałem podziękować za zaproszenie i tak słuchając głosów, 
które nie wprost mają kontakt z tematyką, którą ja prezentuję, to chciałbym się 
odnieść do tematyki typu rynki hurtowe, typu systemy jakości, kontrola, bo od 
20 lat też się tym zajmowałem. A to może innym razem, ponieważ mam do-
świadczenia przy tworzeniu pierwszego zakresu planu rynków hurtowych w Pol-
sce gdzie wytyczona ma być, gdzie są najlepsze i z czego to wynikały i gdzie 
były zupełnie inne przesłanki ekonomiczne niż są dzisiaj, gdzie mówimy o znacz-
nie zmiennym rynku w Polsce, którego na zasadzie definicji nie do końca jest 
zdefiniowana, ponieważ jest to uzależnione od bardzo wielu zmiennych. I to jest 
tak jak powiedziałem pół wyjścia, ale do rzeczy. 13 marca 2007 roku Agencja 
Nieruchomości Rolnych całkowicie podlega pod resort rolnictwa. To jest coś co 
być może Państwo wiedzą dokładnie, ale wcześniej powiedzieliśmy jakby w ta-
kim roztoczu czyli z Ministerstwa Skarbu Państwa to jest raz i nadzór tzw. mery-
toryczno hodowlany w Ministerstwie Rolnictwa. W tej chwili jest wszystko pod 
jedną czapą czyli jesteśmy ostatnią z trzech agencji, która bierze udział w wiel-
kim projekcie jakim jest uzdrowienie polskiego rolnictwa pod jednym nadzorem. 
To jest bardzo ważne, ponieważ jest szybszy przepływ, czyli jest transfer oddzia-
ływania społecznego do góry no i z góry na dół. To jest pierwsza rzecz. Agencja 
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to jest 2,5 mln ziemi w zasobie jak i również 59 spółek Skarbu Państwa, które 
podlegają bezpośrednio mojej osobie. Zanim oddam głos Panu Nowakowskie-
mu, który jest szefem oddziału rejonowego w Bydgoszczy, który Państwu na-
świetli, jaka jest aktualna struktura, czyli sprzedaż, dzierżawa, poddzierżawa itd. 
Chciałem powiedzieć taką jedną rzecz. Do tego wszystkiego, o czym tu mowa 
była na samym początku narzędzi, jakim jest areał. Struktura rolnictwa polskie-
go to wszyscy wiemy, jaka jest i w sumie nie wiem, czy na tej sali możemy zna-
leźć taki pogląd, że to się wszystko uda tak łatwo zrobić. Chciałem powiedzieć o 
jednej rzeczy, o której nikt dzisiaj nie powiedział. W zasadnie nie jesteśmy jesz-
cze przygotowani do globalnej konfrontacji z rynkiem globalnym. Przypominam 
o negocjacjach WTO z Komisją Europejską. Mam osobiście zadanie by stworzyć 
w odpowiedni sposób finansowania postępu biologicznego, bez którego polskie 
rolnictwo też sobie nie da rady. Robię 32 programy hodowane w spółkach, które 
będą miały przyłożenie w kierunku polskiego rolnika, ale to też kosztuje i  w 
związku z tym jest pytanie czy każdy mini region czy większy region tak jak tu-
taj była mowa 45tys hektarów, co jest tutaj kolebka dobrego polskiego rolnictwa 
jest zdolna w dzisiejszych realiach rynkowych, o czym mówił już Pan Waldemar 
do konfrontacji i to jest chyba główną osią dyskusji. Teraz odnosząc się do tego, 
czym się my zajmujemy. Praktycznie rzecz biorąc agencja stara się teraz dopa-
sować formą organizacyjną czy strukturalną do potrzeb polskiego rolnictwa to 
jest raz 59 spółek strategicznych to jest 120 tyś. hektarów, które są przez te 
spółki zarządzane. Też staramy się zrobić taki, powiedziałbym rodzaj programu, 
który będzie przeniesieniem się na lepsze techniki hodowlane czy rolne do pol-
skiego rolnika, ale jest ciężko. A ciężko jest z tego względu, że oprócz tego, że 
mamy trzyletni okres przejściowy zakończony to mamy kolejny efekt rynku glo-
balnego. Ja pracowałem kiedyś w takiej instytucji i robiłem kontrolę obrotu rol-
nego import – eksport i Proszę Państwa w 1994 roku na granicy Białej Podlaski 
stały 3 kontenery z jakimś płynem. Okazało się, że to był pierwszy import kon-
centratu jabłkowego do Polski z Chin. I zatem patrzenie przez lokalny pryzmat 
na tę globalną gospodarkę rolną mi się wydaje, że to też powinno być w świa-
domości każdego uczestnika tego rynku rolnego. A teraz bym prosił Pana Dyrek-
tora Nowakowskiego niech się wyliczy ile sprzedaje się i ile dzierżawi, na jakich 
zasadach, gdzie nie ma do tego oddziału w Bydgoszczy a jeśli jest to proszę 
bezpośrednio do mnie.”

Pan Stanisław Nowakowski - „Szanowni Państwo, tu Pan Prezes karze mi 
się chwalić, ale to w tym środowisku chłopskim chwalenie by krótkie miało nogi 
i wolę się raz nie podporządkować Panu Prezesowi i nie będę się chwalił. Jestem 
trzeci raz na takiej sesji i staram się na Państwa pytania odpowiadać i przedsta-
wiać, co to jest w tej chwili ta agencja. Na terenie Koronowa jeszcze aktualnie 
mamy ok. 2,6 tyś ha gruntów tych, które są w dzierżawach i właściwie o tej sy-
tuacji tylko tu można na tym terenie rozmawiać. Taki jeszcze jest kapitał w po-
staci ziemi na terenie Gminy Koronowo. Natomiast do tej pory na terenie tej 
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gminy sprzedano ok. 3,3 tyś ha. Co jest problemem dla nas? Powinniśmy, bo tu 
jest część gospodarstw większych i powinniśmy wyłączać grunty z gospodarstw 
dużych i powinno to bardziej przechodzić do gospodarstw średnich, gdyż małe 
nie zdążą już się powiększyć. Tutaj jest problem, po prostu nie tyle na terenie 
Gminy Koronowo, co na terenie powiatu bydgoskiego, że ziemię wyłącza się 
bardzo ciężko. Dlaczego jest tak ciężko? Ponieważ jedyną taką grupą wspierają-
cą nas w agencji na temat wycofywania ziemi z dużych spółek do sprzedaży dla 
rolników, w tej chwili jest o tyle utrudnione, że po prostu są te dopłaty, wszyscy 
chcą ich dużo później różnie to obrabiają ale to po prostu, żebyśmy mogli sprze-
dać ziemię czy wydzierżawić nawet względnie dla rolników musimy ją odzyskać 
z dotychczasowych dużych gospodarstw. Tu tych dużych gospodarstw w ziemi 
jest 3,2 tys ha gruntów agencyjnych jeszcze. Wydaje mi się, że jedyną rzeczą 
nie może być jakieś takie wydzieranie, ale musi być jakaś systematyczna współ-
praca związków tych rolniczych i rolników tych indywidualnych i tych związków 
dzierżawców. Oni taki związek mają. Ja staram się z tym związkiem żyć w zgo-
dzie. I dotąd się bardzo chętnie to wszystko układa dopóki nie dochodzi do spo-
tkania na temat wyłączeń. Stąd jest prośba, żeby tu samorząd gminny, macie 
duży wpływ na ukształtowanie postaw tych większych dzierżawców może to w 
jakiś sposób i w Gminie Koronowo i w innych gminach na terenie województwa 
po prostu będziemy mogli za tymi dwudziestoma procentami, które w tym i w 
przyszłym roku wyegzekwujemy w jakiś sposób takie wzajemnego zrozumienia 
dzierżawców, może uda się coś więcej wyciągnąć. Tym bardziej, że jeżeli bę-
dziemy jako grupa rolników życzyć im dużych plonów tym dużym dzierżawcom 
to może oddając nam zbiorą tyle samo zboża a tu Elewatory i tak to zmieszczą. 
Ja mam tyle jeżeli będą jakieś pytania konkretne to postaram się odpowiedzieć 
to co wiem jeżeli nie wiem to postaram się jak najszybciej odpowiedzieć.” 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Czy są pytania dla Pana Prezesa i 
Pana Dyrektora. 
Widzę, że nie ma, w związku z tym przechodzimy do kolejnego punktu.”   

Pani  Irena Frąszczak Kasa Rolniczego Ubezpieczenia  Społecznego - 
„Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo na początku zanim jeszcze przejdę 
do tych spraw, którymi Państwo zainteresują się być może chciałam przeprosić, 
że dzisiaj na tym spotkaniu nie ma Pana Ministra. Miał wielką ochotę ze względu 
na to, że to na jego terenach odbywają się te spotkania i najczęściej zawsze 
czerpie sie wiedzę z tego co się tutaj dzieje i co się słyszy, niestety dzisiaj jest w 
Brukseli na pierwszym posiedzeniu Ministrów Unii Europejskiej i tam są jak zwy-
kle pod koniec roku tak ważne spotkania, że jego nieobecność po prostu nie 
miałaby racji, żadnego usprawiedliwienia. Jeżeli są to komitety robocze może 
brać udział wiceminister natomiast tam gdzie zapadają decyzje niestety obec-
ność ministrów jest obowiązkowa i stąd ta nieobecność. W związku z tym zobo-
wiązał nas tu wszystkich abyśmy na wszystkie Państwa pytania starali się odpo-
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wiedzieć i to co dzieje się w poszczególnych agencjach, które dotyczą rolnictwa 
mogło być Państwu przekazane. Bo jak wiecie to bardzo ważne jest co dzieje się 
u Państwa w gminie, w powiecie, w województwie, ale to ma także bardzo duże 
oddziaływanie na to co dzieje się i gdzie  zapadają decyzje, czyli w naszych cen-
tralach. Zawsze bardzo chętnie wszyscy korzystamy z tego, co mówią rolnicy. 
Czy mówią dobrze, czy mówią źle? To bardzo dobrze, że mówią to znaczy że się 
interesują tym co jest na dzień dzisiejszy. Miałam przyjemność przed dwoma czy 
trzema laty brać udział na spotkaniu z 200 rolnikami gdzie dostałam bardzo 
duże  „trzepanie”,  ale  była  inna  sytuacja.  Każda agencja  czy  to  ARR,  czy  to 
ARiMR, czy KRUS może się tylko i wyłącznie poruszać w przepisach prawa dzi-
siaj prawo jest jedno krajowe, ale tym najważniejszym prawem jest to prawo UE 
i  my nawet nasze najlepsze chęci,  jakie mamy to musimy dostosowywać do 
tego, co się dzieje. Próbujemy zarówno w Ministerstwie Rolnictwa poszczególne 
departamenty jak i wszystkie agencje i wszystkie instytucje rządowe, które dzia-
łają na rzecz rolnictwa poruszać je w ten sposób, żeby można było wykorzystać 
i prawo unijne i prawo krajowe do tego żeby rolnictwo się rozwijało. Oczywiście 
to środowisko rolnicze jest bardzo zróżnicowane. Co województwo co region są 
inne roszczenia, bo ja to tak nazywam na dzień dzisiejszy, ale też inne zasady 
funkcjonowania. W związku z powyższym trzeba dostosować to wszystko do 
tego, co jest na tym terenie. Próbujemy robić  to  w  sposób  bardzo  elastyczny 
tak, żeby to nie dotknęło tych naszych beneficjentów przede wszystkim tych rol-
ników, ale idziemy do przodu. Jest to nieodzowne czy to nam się podoba czy 
nie, czy mamy ustalone pewne zasady działania i byłoby nam dużo lepiej się po-
ruszać. No niestety są przepisy, świat idzie do przodu tak jak tutaj Pan powie-
dział zmienia się produkcja, zmienia się nastawienie, zmieniają się problemy i to 
jest najważniejsze bo my próbujemy rozwiązywać te problemy. Proszę Państwa 
czy to jest Minister Mojzesowicz  czy to byli poprzedni ministrowie czy będą na-
stępni z tymi samymi problemami będą się spotykać i nie my jesteśmy w tej 
chwili od oceny tylko Państwo. My będziemy próbowali rozwiązywać te problemy 
na tyle na ile będziemy w stanie je rozwiązać, ale istnieje coś takiego, że są ba-
riery i nawet gdyby Pan Prezes ANR miał w swojej kasie nie wiem ile środków fi-
nansowych to on ich nie może wydać zgodnie z tym, co Pan sugeruje, co Izba 
Rolnicza by chciała, co by chciały inne związki zawodowe, bo niestety są pewne 
reguły postępowania. Tu wszystko musi się dziać i musimy pracować wg przepi-
sów prawa. To jest najważniejsze na dzień dzisiejszy. Jeżeli wracając do tego, że 
reprezentuję KRUS wspólnie z Panią Dyrektor  chciałam powiedzieć,  że także 
KRUS w ostatnich tygodniach ulega przekształceniu. Jak wiadomo do tej pory 
mieliśmy 49 oddziałów regionalnych, które nijak nie pokrywały się z podziałem 
administracyjnym kraju, bo przecież mamy powiaty, mamy województwa. Udało 
nam się w ostatnim czasie czy to dobrze czy to źle to decyzja i ocena będzie na-
leżała do rolników. Zapewniam ze swojej strony, że na pewno na tym nie ucier-
pią ani ci,  który są dzisiaj płatnikami ani ci którzy pobierają świadczenia. Na 
pewno w terminie  wszystkie  świadczenia  do naszych beneficjentów trafi,  na 
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pewno wszystko będzie można tak jak do tej pory załatwić najbliżej swojego 
miejsca zamieszkania, ale niestety zmiany były potrzebne. Jesteśmy na etapie 
dostosowywania swojej struktury do podziału administracyjnego, czyli powołali-
śmy 16 oddziałów regionalnych, które mają siedzibę w miastach wojewódzkich, 
pozostałe oddziały regionalne przekształciły się w placówki terenowe, ale ich za-
dania zostają w takim samym zakresie jaki do tej pory prowadzili. Tak że myślę, 
że to jest do tej pory najważniejsze. Jeśli są jakieś pytania to postaramy się 
udzielić odpowiedzi na wszystkie z nich, jeśli się nie uda to odpowiedzi prześle-
my na ręce Pana Przewodniczącego. Dziękuję.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Czy ktoś ma jakieś pytania odno-
śnie tego wystąpienia? Nie ma pytań. Proszę o wystąpienie Radną Sejmiku Wo-
jewództwa Kujawsko - Pomorskiego Panią Reginę Ostrowską.” 

Radna Sejmiku Województwa Kujawsko - Pomorskiego Pani Regina 
Ostrowska – „Padały tutaj  wielkie  słowa,  ważne sprawy natomiast  ja  bym 
chciała tak do tego naszego przydomowego ogródka to czym zajmuje się na co 
dzień Urząd Marszałkowski i Komisja Rolnictwa której mam przyjemność prze-
wodniczyć. W wielu działaniach jesteśmy zbieżni z Izbą Rolniczą i tak jak tutaj 
podkreślił Pan Przewodniczący jako komisja rolnictwa również wystosowaliśmy 
do Pani Prezes wniosek o dofinansowanie wapnowania gleb. Mam dwie odpo-
wiedzi na te wnioski negatywne natomiast wydaje mi się że tym razem będzie 
troszeczkę inaczej  ponieważ wniosek taki  który wypłynął,  miał  w swej treści 
podstawę prawną na której podstawie można to dofinansowanie udzielić. Robią 
to inne województwa, dlaczego nasze województwo miałoby naszych rolników 
tego pozbawić. Podam takie krótkie informacje, które na pewno zainteresują tu-
taj władze gminy. Otóż spłynęły dodatkowe środki na Gminne Spółki wodne ja 
wiem, że wszyscy wierzyli, że te środki będą oprócz kwoty, którą mieliśmy zare-
zerwowaną w budżecie 900 tyś zł i z tego co wiem co wiem to nasza gminna 
spółka się załapała, ale dodatkowa kwota tj. ok. 1,7 mln zł na Gminne Spółki 
Wodne i właściwie konkurs już się skończył natomiast dodatkowe środki oprócz 
tej puli jeszcze w tym roku spłynęły na urządzenia melioracji podstawowej co 
jest też bardzo istotne. Wiem, że tam gdzie nie ma powodzi gdzie nie ma tere-
nów podtapianych systematycznie taki problem właściwie jest obcy. Natomiast 
ja wczuwam się w rolników, którzy z tym problemem spotykają się, na co dzień. 
I najistotniejszą rzecz, która właściwie dotyka wszystkich sołectw tj. Odnowa 
wsi i zachowanie dziedzictwa kulturowego. Jest to działanie, które wzbudzało 
wiele kontrowersji otóż, jeśli dobrze pamiętam to w tamtym rozdaniu spłynęło 
wniosków, była kwota do rozdysponowania 21 mln zł spłynęło wniosków na 25. 
Pozytywnie rozpatrzono 146 wniosków. W wyniku oszczędności po przetargo-
wych wyszły kolejne wnioski z listy rezerwowej i te zostały pozytywnie rozpa-
trzone i nastąpił kolejny nabór. Do czego zmierzam, że warto, aby te plany od-
nowy sołectwa jednak opracowywały bo rusza kolejny nabór na nowe środki i to 
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będzie kwota 95 mln zł. To będą roczne koperty ok 14-15 mln zł,  czyli dziesię-
ciokrotnie więcej niż było do tej pory. Te wnioski również będą mogły, to będzie 
również nowość do 500 tys zł na beneficjenta to też jest bardzo istotne. Oprócz 
gmin, czyli tych inicjatyw oddolnych, które miały miejsce do tej pory będą o te 
środki mogły ubiegać się związki wyznaniowe (kościoły) i różnego rodzaju sto-
warzyszenia. Ale jest jeszcze jedno działanie, którym myślę warto by było zain-
teresować władze gminy otóż oprócz odnowy wsi będzie takie działanie jak pod-
stawowe usługi dla ludności wiejskiej i na to działanie przewidziana jest kwota 
prawi 300 mln zł. Na co to są środki: na przydomowe oczyszczalnie ścieków na 
terenie naszej gminy również są miejscowości, do których ekonomicznie nieuza-
sadnione jest ciągnięcie nitki wodociągowej czy kanalizacyjnej natomiast na ta-
kie rzeczy to są środki. Oprócz przydomowych oczyszczalni budowa kanalizacji 
bądź nitki wodociągowej. Warto by było o tym pomyśleć, ponieważ dofinanso-
wanie na projekt do 4 mln zł. Myślę, że jest to godna uwaga. Na koniec powiem 
jedną rzecz. W tej chwili Marszałek Województwa rozpisał konkurs na najlepszą 
grupę producencką, mam nadzieję, że to właśnie nasza grupa producencka zdo-
będzie nagrodę Marszałka, gdyż to na razie jest „perełka” naszej gminy i będzie 
prawdopodobnie, żeby uhonorować rolników z terenu województwa kujawsko – 
pomorskiego ale do rolników tych średnich i tych małych które oprócz tego że 
mają świetne wyniki w produkcji czy zwierzęcej czy polowej to swój czas po-
święcają pracy społecznej angażują się, a praca ta zawsze była doceniana, więc 
będzie konkurs dla rolników i tu będą zgłaszać tych rolników wójtowie, burmi-
strzowie, starostowie. Konkurs ma taką wdzięczną nazwę „Agrykola” albo „Syn 
ziemi 2007”. Ten konkurs, jeśli zostanie już ogłoszony będzie to informacja na 
stronach internetowych Urzędu Marszałkowskiego. Z resztą wszystkie konkursy, 
które się ukazują i jest możliwość uzyskania środków na tych stronach się uka-
zują. Z mojej strony to wszystko.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Proszę o pytania.”

Radny Czesław Januszewski – „W imieniu Zarządu Gminnej Spółki Wodnej 
w Koronowie pragnę podziękować Pani Reginie Ostrowskiej Przewodniczącej sej-
miku za pomoc dla spółek wodnych jak również dla Gminnej Spółki Wodnej w 
Koronowie w uzyskaniu dotacji jeszcze raz serdecznie dziękuję.” 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – „Czy są jeszcze inne pytania? Nie 
ma. Czy ktoś z zaproszonych gości chciałby zabrać głos? Nie widzę. W związku z 
ty serdecznie dziękuję wszystkim Państwu, którzy wzięli udział w debacie.”

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zarządził 5 minutową przerwę w obradach 
sesji.
 
Przewodniczący Rady wznowił po przerwie obrady sesji. 
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Ad. 10. 7. Informacja Banku Spółdzielczego w Koronowie: 
a) wpłaty poprzez bankomat jako ułatwienie obsługi rachunku 

bankowego,
 

Informację na temat wpłat przez bankomat jako ułatwienie obsługi rachun-
ku bankowego przedstawił Pan Krzysztof Gradek - Naczelnik wydziału obsłu-
gi klienta BS Koronowo.  

b) ubezpieczenie branżowe realizowane za pośrednictwem Ban-
ku Spółdzielczego w Koronowie,

 
Informację na temat ubezpieczenia branżowego realizowanego za pośred-
nictwem Banku Spółdzielczego w Koronowie przedstawił Pan Krzysztof Gra-
dek - Naczelnik wydziału obsługi klienta BS Koronowo.
 

c) możliwości  pozyskiwania dotacji  z  funduszy unijnych w la-
tach 2007 – 2013,

Informację na temat możliwości pozyskiwania dotacji z funduszy unijnych w 
latach 2007-2013 przedstawił Pan Piotr Kazimierski - Doradca klienta BS Ko-
ronowo.

Ad. 10. 8. Dyskusja.
Brak dyskutantów.

Ad. 11. Informacja z wykonywania budżetu gminy z I - sze półrocze 
2007 r.

Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – „Przesłaliśmy do Państwa domów na 
piśmie informację z wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze 2007 r. 
Na posiedzeniach Komisji organizowanych przed sesją nie wniesiono uwag i za-
pytań do informacji, czy teraz są może jakieś uwagi zapytania? Chętnie wyja-
śnię, odpowiem.”””
Radni nie wnieśli uwag i zapytań do przekazanej na piśmie informacji z wykona-
nia budżetu za I-sze półrocze 2007 r.

Ad.  12.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  Uchwałę  Nr 
IV/29/07 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy na 2007 rok. 

Skarbnik  Gminy  Aleksandra  Szyszka –  „Proszę  o  wpisanie  kwoty 
„68.654,00 zł.” zamiast „35.486,00 zł” w wierszu „zwiększa się wydatki bieżące 
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w gospodarce ściekowej na remont kanalizacji sanitarnej przy hali”, popełniłam 
błąd pisarski.”

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Leszek Czerkawski. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała Nr XII/105/07 zmieniająca Uchwałę Nr IV/29/07 Rady Miej-
skiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2007 rok 
podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za” w głosowaniu jawnym 
imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu

Ad.  12a.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  zabezpieczenia 
środków budżetowych na inwestycję pn. „Budowa remizy strażackiej 
w Koronowie”.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Dorota Makowska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Dyskutantów brak.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała Nr XII/106/07 w sprawie zabezpieczenia środków budżeto-
wych na inwestycję  pn.  „Budowa remizy  strażackiej  w Koronowie” 
podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za” w głosowaniu jawnym 
imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad.  12b.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  zabezpieczenia 
środków budżetowych na inwestycję pn. „Budowa sieci wodociągowo 
– kanalizacyjnej w Samociążku – projekt”.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Leszek Czerkawski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
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Uchwała Nr XII/107/07 w sprawie zabezpieczenia środków budżeto-
wych na inwestycję pn. „Budowa sieci wodociągowo – kanalizacyjnej 
w  Samociążku  –  projekt”  podjęta  została  jednogłośnie  15  głosami 
„za” w głosowaniu jawnym imiennym radnych . 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu

Ad.  12c.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zabezpieczenia 
środków budżetowych  na  inwestycję  pn.  „Przebudowa nawierzchni 
ulic z poprawą stanu gospodarki wodno – ściekowej w starej części 
miasta Koronowa – projekt”.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Dorota Makowska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała Nr XII/108/07 w sprawie zabezpieczenia środków budżeto-
wych na inwestycję pn. „Przebudowa nawierzchni ulic z poprawą sta-
nu gospodarki wodno – ściekowej w starej części miasta Koronowa – 
projekt” podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za” w głosowaniu 
jawnym imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad.  12d.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zabezpieczenia 
środków budżetowych na inwestycję pn. „Budowa drogi na odcinku 
od ul. Dworcowej do ul. Witosa z zagospodarowaniem terenu przyle-
głego – projekt”

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Leszek Czerkawski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała Nr XII/109/07 w sprawie zabezpieczenia środków budżeto-
wych na inwestycję pn. „Budowa drogi na odcinku od ul. Dworcowej 
do  ul.  Witosa  z  zagospodarowaniem  terenu  przyległego  –  projekt” 
podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za” w głosowaniu jawnym 
imiennym radnych.
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Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad.12e.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zabezpieczenia 
środków budżetowych na inwestycję pn. „Budowa ścieżki pieszo – ro-
werowej i chodnika Tryszczyn – Wtelno – projekt”.

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Dorota Makowska.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak głosów w dyskusji.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała Nr XII/110/07 w sprawie zabezpieczenia środków budżeto-
wych na inwestycję pn. „Budowa ścieżki pieszo – rowerowej i chodni-
ka Tryszczyn – Wtelno – projekt” podjęta została jednogłośnie 15 gło-
sami „za” w głosowaniu jawnym imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 12f. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia  miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego 
terenu przy ul. Witosa w Koronowie.

Projekt uchwały odczytał Wiceprzewodniczący Rady Leszek Czerkawski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała  Nr  XII/111/07 w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu przy ul. 
Witosa w Koronowie podjęta została podjęta została jednogłośnie 15 
głosami „za” w głosowaniu jawnym imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 12g. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kre-
dytu bankowego na realizację zadania pn.: Hala sportowo-widowisko-
wa w Koronowie. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Dorota Makowska.
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak głosów w dyskusji.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała Nr XII/112/07 w sprawie zaciągnięcia kredytu bankowego 
na realizację zadania pn.: Hala sportowo-widowiskowa w Koronowie 
podjęta została jednogłośnie 15 głosami „za” w głosowaniu jawnym 
imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu.

Ad. 12h.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia umowy z 
Fundacją  Rozwoju  Dzieci  im.  Jana  Amosa  Komeńskiego  dotyczącej 
upowszechnienia edukacji przedszkolnej. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodniczący Rady Leszek Czerkawski.

Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Otwieram dyskusję.
Brak dyskutantów.

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
Uchwała Nr XII/113/07 w sprawie zawarcia umowy z Fundacją Roz-
woju Dzieci im. Jana Amosa Komeńskiego dotyczącej upowszechnie-
nia edukacji przedszkolnej podjęta została  jednogłośnie 15 głosami 
„za”  w głosowaniu jawnym imiennym radnych. 
Uchwałę i listę głosowania jawnego imiennego radnych dołączono do 
niniejszego protokołu

Ad. 13. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.

Burmistrz Koronowa Stanisław Gliszczyński – „Panie Przewodniczący Wy-
soka Rado, wnioski traktuję jako wnioski do realizacji. Oczywiście się nad nimi 
zastanowię, zobaczymy, w jaki sposób będzie można to zrealizować. Natomiast 
zapytanie było jedno. Nie ma osoby, która była zainteresowana, ale myślę w 
krótkich słowach. Jeśli chodzi o oświetlenie ulic w Koronowie i Pieczyskach w 
Wieloletnim Planie  Inwestycyjnym zapisana jest  ta  inwestycja  na  lata  2008-
2010, więc na przyszły rok. Natomiast w zadaniach inwestycyjnych gminy na 
rok 2007 nie zostało to ujęte, Rada nie podjęła takiej woli, więc w tym roku na 
pewno nie. Natomiast pytając, kiedy? To czytając, Wieloletni Plan Inwestycyjny 
można by było od razu udzielić takiej odpowiedzi w latach 2008-2010.”

Ad. 14. Zamknięcie obrad XII sesji.
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Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Grze-
gorz Myk zamknął obrady XII sesji Rady Miejskiej w Koronowie.

Sesja trwała od godziny 10.00 do godziny 13.55.

Koronowo, dnia 11 października 2007 roku.

Protokół sporządziła 
Adela Rojek
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